





## Hadeeth Forty-Two

### Vastness of Allah's Forgiveness

عَنْ أَنَسِ بْنِ مَالِكٍ رضي الله عنه قَالَ : سَمِعْتُ رَسُولَ اللَّهِ ﷺ يَقُولُ : قَالَ اللَّهُ تَعَالَى :

Sayyiduna Anas (radhiyallahu 'anhu) narrates: I heard Rasullullah (sallallahu 'alaihi wasallam) saying, Allah Ta'ala said,

« يَا ابْنَ آدَمَ ! إِنَّكَ مَا دَعَوْتَنِي وَرَجَوْتَنِي عَفَرْتُ لَكَ عَلَى مَا كَانَ مِنْكَ وَلَا أُبَالِي ،

“O Son of Adam, as long as you invoke Me and have hopes in Me, I shall forgive you for what you have done, and I shall not mind.

يَا ابْنَ آدَمَ ! لَوْ بَلَغَتْ ذُنُوبُكَ عَنَانَ السَّمَاءِ ثُمَّ اسْتَغْفَرْتَنِي عَفَرْتُ لَكَ ،

O Son of Aadam, were your sins to reach the clouds of the sky and you then asked forgiveness from Me, I would forgive you.

يَا ابْنَ آدَمَ ! إِنَّكَ لَوْ أَتَيْتَنِي بِقُرَابِ الْأَرْضِ حَطَايَا ، ثُمَّ لَقَيْتَنِي لَا تُشْرِكُ بِي شَيْئًا ، لَأَتَيْتُكَ

بِقُرَابِهَا مَغْفِرَةً »

O Son of Aadam, were you to come to Me with the earth's full of sins, and then to meet Me ascribing no partner to Me, I would give you the earths full of forgiveness.”

تَمَّتْ بِالْخَيْرِ

Notes:

Blank lined area for notes.